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i #
Piirin kirjuri K. Taipale avasi kokouksen 
n  a. p.

2  #

Väliaikaiseksi puheenjohtajaksi valittiin K. 
Taipale ja väliaikaiseksi pöytäkirjuriksi K. E. 
Gröndahl.

3  #Valittiin valtakirjain tarkastuskomitea, jo
hon tulivat seuraavat henkilöt: I. O. Peurala, 
r. Hiibacka ja J. Malo.

4 #
Valtakirjain tarkastuskomitea ilmoitti tar

kastaneensa valtakirjat ja ehdotti hyväksyttä
viksi seuraavat edustajat:

Wyoming:
Aku Rissanen 
Ivar Hiibacka 
John Malo 
Mike Nyström

Washington:
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Emil Hendrickson 
Gust Kinnunen 
Henry Askeli 
Matti Pauni
J. Leivo
I. O. Peurala 

Oregon:
L. Laine 
A. Vesa 
Ed. Sulo

California:
M. E. Hellman 
A. Palo
T. Helske 

Montana:
K. E. Gröndahl

Nämä kaikki hyväksyttiin edustajiksi.
Edellisen lisäksi ilmoitti valtakirjain tarkas

tuskomitea, että Nevadasta, Tonopah s. s. os. on 
valtuuttanut Tom Mäen edustamaan. Kun Neva
dan valtiosta ei ollut muita aikaisemminkaan eh
dotettu, niin päätettiin pitää Tom Mäki Nevadan 
edustajana täysillä edustusoikeuksilla.

Niin ikään ilmoitti valtakirjain tarkastuskomi
tea, että piirikomitea oli antanut K. Taipaleelle 
valtuuden edustaa piirikomiteaa, joka myöskin 
hyväksyttiin täysillä edustusoikeuksilla.

5  #Tehtiin ehdotus, että jokaisen valtion edus
tajille annetaan niin monta ääntä, kuin valtio 
edustusperusteen mukaan olisi oikeutettu saa-
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maan. Äänestyksellä ehdotus hylättiin ja ää- 
nestysperusteeksi hyväksyttiin yksi ääni jokai
sella edustajalle.

6 #
Päätettiin toistaiseksi antaa kaikille kokouk

sessa läsnäoleville sos. polueen jäsenille oikeus 
käyttää puheenvuoroja.

7 #
Päätettiin valita kokoukselle kaksi puheen

johtajaa ja kaksi kirjuria. Puheenjohtajiksi tu
livat K. Taipale ja I. O. Peurala. Pöytäkirju- 
reiksi K. E. Gröndahl ja H. Askeli.

Päätettiin valita seuraavat komiteat:
Työjärjestyskomiteaan A. Rissanen, Gust 

Kinnunen ja E. Hendrickson.
Ponsivaliokuntaan: I. Hiibacka, T. Helske, 

A. Rissanen, J. Malo ja Ed Sulo.
Sääntökomiteaan: I. O. Peurala, L. Laine» 

M. Pauni, M. E. Hellman ja Mike Nyström.
8 #

Otettiin päivällislomaa klo yhteen.
9 #

Puheenjohtaja K. Taipale kutsui kokouksen 
järjestykseen klo yksi.

10 #
Työjärjestysvaliokunta ehdotti seuraavan työ

järjestyksen:
1. Piirikomitean kertomus.
2. Länsipiirin järjestäminen

a) Agitationityö valtioissa ja osastoissa.
b) Organiseeraajat.
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c) Puoluelehdet, lehden levittäminen 
ja kirjeenvaihtajat.

d) Piirin asiain seuraaminen.
e) Piirikomitea, sen tehtävät ynnä teh

tävien arvostelu ja virkailijain ynnä jäsen
ten palkka.

f. Ylimääräiset verotukset, 
g) Yleiset piirin edustajakokoukset.

3. Valistustyö eli propaganda.
a) Sunnuntaikoulut.
b) Luentokurssit, y. m.
c) Naisten järjestäminen.
d) Maanviljelijäin järjestäminen.

4. Apurenkaat.
5. Palovakuutus.
6. Työväen Opiston kannatus.
7. Suhtautumisemme taloudellisiin järjestöi

hin.
8. Työttömyyskysymys.
9. Sähkökuvat.
10. Talojen rakentaminen.
n . Piirikomitean jäsen E. Salmen eroitus.
12. Ehdotukset seuraavalle puoluekoko

ukselle.
13. Vieraskielisten järjestäminen.
14. Sos. puolueiden yhtyminen.
15. Ynnä muita ilmaantuvia asioita.
Ehdotamme ,että kokousaika on 8— 12 e. p. p. 

ja 1— 5 j. p. p., kunnes toisin päätetään. Tupak- 
katunti 10 m. klo 10 e. p. p. ja klo 3 j. p. p.

Työjärjestysehdotus hyväksyttiin.
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1 1  #

Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin A. Rissa
nen ja Ed. Sulo sekä puheenvuorojen merkitsi
jäksi M. Hellman.

12 #
Länsipiirin kirjuri K. Taipale esitti piiriko- 

mitean toimintakertomuksen, joka kuuluu:

Tilikertomus länsipiirin s. s. osastojen piiri-
komitean toiminnasta.

Alkuhankaluutensa järjestelmällisen toimin
nan saamiseksi piiriimme on ollut meilläkin hi
dastuttamassa suuren puolueemme rientomarssia 
valoisaa päämääräämme kohden. Vaikka piirim- 
me on jo ollut erityisenä piirijärjestönä toimin
nassa, niin ei piirikomitea ole voinut saada täyt
tä yhtenäisyyttä kaikista osastoissa ilmenneistä 
eri mielipiteitten ilmaisuista käytännöllisemmän 
ja parhaiten tarkoitustaan vastaavan menettelyta
van ottamisesta käytäntöön järjestäymis- y. m. 
kysymyksissä, joten toivomme, että tämä kokous 
tulee poistamaan ne epäselvyydet, mitkä vielä 
haitallisesti vaikuttavat kokonaisuuteen kuin 
myöskin viitoittaa selvempään tulevaisuuteen 
tien, jota tästä edes on mentävä.

Jo vuosi sitten täällä Astoriassa Toveri-leh- 
den yhtiökokoukseen osaaottaneet s. s. osastojen 
edustajat päättivät esittää osastoille, että väliai
kainen piirikomitea muodostettaisiin mitä pi
kemmin Seattlessa, jota myöskin esitettiin piiri- 
komitean paikaksi, ja että se toimittaisi alkuteh
tävät piirikomitean valinnassa y. m. valmistavis-
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sa toimissa. Esitys tuli myöskin piirissämme 
toimeenpannussa äänestyksessä hyväksytyksi. 
Seattlen s. s. osasto kuitenkin odotteli Hancock’- 
in edustajakokouksen pöytäkirjaa julkisuuteen, 
että voitaisiin nähdä, kuinka piirien järjestäymi- 
sestä on siellä päätetty. Heti sen julkitultua ja 
siihen tutustuttua valitsi Seattlen s. s. osasto 
komitean toimimaan alkuvalmisteluja piirikomi- 
tean muodostamista varten. Komiteaan kuului
vat H. Saari, K. Taipale, P. Turtiainen, A. Sa
riin, A. Häkkinen, H. Kivari ja I. O. Peurala. 
Tämä komitea toimi väliaikaisena piirikomitea- 
na. Ensimmäisen kokouksensa piti se lokak. 
12 p. 1910. Toimitti muitten alkuvalmistelujen 
ohella länsipiirin organiseeraajan valinnan. Esit
ti yleisäänestyksellä hyväksyttäväksi Työväen 
Opiston 25c. jäsenkohtaisen veroituksen neljän
nesvuodelta ja se äänestyksellä tuli hyväksytyk
si. Toimitutti vakinaisen piirikomitean valin
nan. Väliaikainen piirikomitea piti kaikkiaan 5 
kokousta. Komitean kirjurina toimi I. O. Peu
rala. Vakinaiseen piirikomiteaan l.-piirin yleis
äänestyksellä valittiin Seattlesta neljä: I. O. 
Peurala, A. Häkkinen, A. Ryynänen ja K. Tai
pale. Wilkesonista kaksi: E. Salmi ja J. Lassi
la. Pearsonista K. Waali. Komitea piti ensim
mäisen kokouksensa tammik. 8 p. 1911. Koko
uksessa allekirjoittanut valittiin l.-piirin kirju
riksi. Komitea on pitänyt tähän asti 3 kokousta 
sekä toimituttanut tätä edustajakokousta koske
vat eri äänestykset. Piirikomiteasta työsuhteit-
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ten takia on eronnut Anni Ryynänen, jonka 
tila on parhaallaan yleisäänestyksellä täytettä
vänä. Samoin on juuri Wilkesonin s. s. osaston 
tekemä esitys Työväen Opiston veron lakkaut
tamisesta alistettu saamaan s. s. osastojen kan
natusta tullakseen yleisäänestykselle. Työväen 
Opiston veroa on maksanut 27 osastoa yhteensä 
$261.90. Maksamatta 25 osastoa.

Syysk. 3 p. 1910 maalisk. 31 p. 1911 länsi-
piirin komitealla ollut tuloja:
Kansallisvirastosta l.-piirin osuus 727.41
Länsipiirin organiseeraajan kolehdit 187.37

Tuloja yhteensä $914.78
Menoja samalla ajalla:

Organiseeraajan palkka ............................  259.00
Rautatiekulut ..............................................  #5-#5
Sekalaisia menoja ...................................  3.89
Piirikirjurin palkka y. m. menoihin . . . .  51.74

Kassa oli huhtik. 1 p. 514*78

Yhteensä $914.78

Organiseeraajamme M. Raunio-Aaltonen on 
pitänyt tammik. 12 päivästä huhtik. 1 päivään 
53 luentoa, joissa kuulijoita on ollut yhteensä 
3,575. Yksityiskohtaiset tilastot on julkaistu 
kuukausittain ja niistä on voitu lähemmin nähdä 
itsekunkin valtion ja paikkakunnan luennoihin 
y. m. kannatukseen osanotto. Samoin on jul
kaistu itsekunkin piirikomitean kokouksen pöy-
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täkirjat sekä tarkastetut tilit. Lähempi yksi
tyiskohtainen selostus tämän yhteydessä on siis 
jätetty tässä kertomuksessa esittämättä syystä, 
että ne ovat jäsenistöllemme ja tämän kokouksen 
osanottajille tunnetut. Toivomme vaan, että tä
mä kokous voisi viedä piirimme ja koko puoluet
ta koskevat esille tulevat asiat köyhälistöä hyö
dyttävään lopputulokseen.

Länsipiirikomitean puolesta
Kasper Taipale, kirjuri.

Kertomus hyväksyttiin sellaisenaan.
13 #

Agitatsionityö valtioissa.
I. Hiibacka luki kokoukselle laatimansa 

ponsiehdotuksen, jossa esitettiin, miten tärkeä
tä olisi agitatsionityön järjestäminen valtioittain. 
J. Malo oli Hiibackan kannalla. Selvitteli niitä 
etuja, mitä olisi valtioittain agitatsionityön jär
jestämisestä. Vesa oli ponnen kannalla. Helske 
luuli ,että sanottu järjestystäpä on epäkäytän
nöllinen, varsinkin Californiassa. Vastusti pont
ta. Oli sitä mieltä, että suhtautumalla toiskieli
siin järjestöihin voitaisiin tehdä agitatsionityö- 
tä paremmin. L. Laine oli ponnen kannalla, sil
lä ehdolla, että valtioissa, joissa ei ole minkään
laista mahdollisuutta valtiokomiteain perustami
seen, älköön olko siihen pakkoa.

Hendrickson kannatti valtiojärjestöjä. Sel
vitteli toiskielisten järjestymismuotoja.

Ed. Sulo oli sitä mieltä, että mitään pakollis- 
määräystä älköön annettako.
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Kinnunen toi esille, kuinka matkain pituu
det y.m. hankaluudet voidaan läväistä toimitta
malla valtiokomiteain asiat kirjeenvaihdolla.

Hiibacka selvitteli kuinka Wyomingin val- 
tiokomitea on toiminut ja mitä on saavutettu.

Malo selvitteli sanomalehden merkitystä val
tion agitatsioniin nähden.

I. O. Peurala oli valtiokomiteain kannalla.
A. Rissanen selvitteli, kuinka voitaisiin käy

tännöllisesti sanotut komiteat järjestää. Katsoi 
ne välttämättömiksi.

Vielä käytettiin useita puheen vuoroja. Pää
tettiin lähettää asia ponsivaliokunnalle lopullista 
päätösehdotusta varten.

Ponsivaliokunta laati asiasta seuraavasisäl- 
töisen ponnen, joka hyväksyttiin:

A gi ta tsi oni työ vaiti oi ssa:

Piirikokous velvoittaa jokaisen valtion suo
malaiset sosialistiosastot muodostamaan valtio- 
komitean, jonka tehtävänä on valvoa agitatsioni- 
työtä suomalaisten keskuudessa siinä valtiossa, 
olla yhteydessä sikäläisen valtion koko sosialisti- 
puolueen valtiokomitean kanssa sekä yleensä val
voa, että puolueen, suomalaisen järjestön, piirin 
ja valtion päätöksiä noudatetaan. Valtiokomitean 
täytyy antaa kertomus toimistaan piirikomitealle 
kerran kuussa sekä otettava varteen piirikomi- 
tean mahdolliset neuvot ja muistutukset.

i i



H #
Agitatsionityö osastoissa:

Ed. Sulo luki Astorian s. s. osaston alustuk
sen, jonka loppuponsi ja ehdotus kuuluu:

Piirikokous selittää:
Koska työväenluokan voitto on saavutetta

vissa ainoastaan kaikkien työläisten yhteisen jär
jestymisen ja taistelun kautta, on osastoissa en
tistä enemmän ruvettava panemaan huolta sosia
listisen valistuksen levittämiseksi työläisten kes
kuuteen, olivatpa ne minkälaisissa paikoissa ja 
minkälaisessa asemassa tahansa, ja että osastojen 
ja niiden sivuseurojen toimeenpanemissa iltamis
sa on muilta toimilta saatava kyllin häiriymä- 
töntä aikaa puheiden pitoon, jos ei tilaisuus ole 
aijottu jotain erikoista yhtä alaa käsittäväksi; 
sekä on suotava keskustelua ja muuta, mikä aut
taa kohottamaan työläisten tietoisuustasoa ja 
yhteisymmärrystä.

Ja koska valistustyömme suuresti riippuu 
siitä kuinka voimme saada kyekeneviä ja teräviä 
jäseniämme kiinnitetyksi puhujiksi, agitatsioni- 
työn järjestäjiksi ja valvojiksi, niin tulee osas
tojen kaikella mahdollisella tavalla auttaa ja 
huolehtia että jäsenistöstään ne, joilla on halua 
ja tarvittavia kykyjä valistustyöhön, saavat yksin
omaan toimia tällä alalla ja tehdä parhaansa so
sialistisen valistuksen levittämisessä.

Piirikokous päättää:
Että piirin valistustyötä johtaa piirikomitea 

suom. s. järjestön sääntöjen mukaan ottamalla
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huor-ioon piirikokouksen ohjeet ja päätökset. 
Uutta saadaksemme agitatsionimme täydellisem
mäksi velvoittaa piirikokous jokaisessa 1. p. 
kuuluvassa s. s. osastossa heti ryhdyttäväksi toi
meen paikallisen agitatsionikomitean valitsemi
seksi ja toimeen asettamiseksi. Jos osastot voi
vat ja haluavat valita yhteisen komitean, olkoon 
heillä siihen oikeus. Osastot määrittelevät agi- 
tatsionialansa ja jos tarpeellista piirikomitean 
myötävaikutuksella. Komitealle voidaan ar/?i 
kaikki tälle alalle kuäluva työ, niin osaston jä
senien valistustason ko1— kuin ulkopuo
listenkin. Agitatsiomkomitealle jätetään kirjal
lisuuden levittäminen, sanomalehdet ja kaikki 
ne aseet, millä komitea kunakin aikana parhaiten 
voi vaikuttaa. Komitea toimii osaston kontrollin 
alaisena ja pitää huolen siitä, että agittatsionin 
levittämisessä aina käytetään ehdotonta luok- 
kakatsomusta ja taktillisuutta sosial. demokratis- 
ten periaatteiden mukaisesti.

Täten jäjestettynä on pantava valistustyön 
kiihottavaan ja kasvattavaan puoleen huomiota 
olevien tarpeiden ja aseman vaatimain seikkain 
mukaan niin laajalti, kuin suinkin piirin ja 
osastojen varat, piirikokouksen ohjeet ja päätök
set sekä suom. sos. järjestön säännöt sallivat 
ja oikeuttavat.

Vesa kannatti alustusta.
Kinnunen ehdotti lähetettäväksi ponsivalio- 

kunnalle.
Rissanen oli sitä mieltä, että osastojen agi-
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tationikomiteoiden tulisi olla tilivelvolliset toi
minnastaan valtiokomiteoille.

Helske toi esille, miten osastoissa annetaan 
huveille pääpaino ja agitationille ei jää aikaa 
ollenkaan. Lausui toivomuksenansa, että tämä 
epäkohta korjattaisiin.

I. O. Peuala yhtyi edellisiin puhujiin siinä, 
että osastojen agitationikomiteat olisivat valtio- 
komiteain valvonnan alaisia.

I. Hiibacka oli sitä mieltä, että jos osastoissa 
maksettaisiin paikallisille puhujille pientä kor
vausta, että heidän kannattaisi ottaa aikaa ja 
harkita puheitaan, niin voisi se kohottaa tietoi- 
suustasoa osastoissa.

Asia jätettiin ponsivaliokunnalle, joka esitti 
seuraavan ponsiehdotuksen:

Piirikokous päättää:
a) Koska työväenluokan voitto on saavutet

tavissa ainoastaan kaikkien työläisten yhteisen 
järjestymisen ja taistelun kautta, on osastoissa 
entistä enemmän ruvettava panemaan huolta so
sialistisen valistuksen levittämiseksi työläisten 
keskuuteen, olivatpa ne minkälaisissa paikoissa 
ja minkälaisessa asemassa tahansa, ja että osas
tojen ja niiden sivuseurojen toimeenpanemissa 
iltamissa on muilta toimilta saatava kyllin häl- 
riymätöntä aikaa puheiden pitoon, jos ei tilai
suus ole aijottu jotain erikoista yhtä alaa käsit
täväksi; sekä en suotava keskustelua ja muuta 
mikä auttaa kehottamaan työläisten tietoisuus- 
tasoa ja yhteisymmärrystä.
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b) Osastojen on entistä enemmän ruvettava 
kaikilla mahdollisilla keinoilla kehittämään jäse
niään maan hallinto-olojen tuntemiseen ja koe
tettava saada valtiollista avustusta maan kielen 
oppimiseen, mikäli mahdollista, ja pidettävä 
huoli siitä, että jäsenet hankkivat itselleen kan
salaisoikeudet ja niiden saamiseksi avustettava 
jäseniä tarpeen vaatimien seikkojen mukaisesti.

Mutta saadaksemme agitationimme täydelli
semmäksi velvoittaa piirikokous jokaisessa 1. p. 
kuuluvassa s. s. osastossa heti ryhdyttäväksi toi
meen paikallisen agitationikomitean valitsemi
seksi ja toimeen asettamiseksi. Jos osastot voivat 
ja haluavat valita yhteisen komitean olkoon 
heillä oikeus siihen. Nämä määrittelevät agi- 
tationialansa ja jos tarpeellista, valtiokomitean 
myötävaikutuksella. Komitealle voidaan antaa 
kaikki tälle alalle kuuluvat työ, niin osaston
jäsenien valistustason kohottaminen kuin ulko
puolistenkin. Agitationikomitealle jätetään kir
jallisuuden levittäminen, sanomalehdet ja kaikki 
ne aseet, millä komitea kunakin aikana parhaiten 
voi vaikuttaa. Täten valitun agitationikomitean 
on annettava kerran kuussa toimintakertomus
osastolleen, joka sen toimittaa valtiokomitealle. 
Agitationikomitean on otettava varteen ne muis
tutukset, mitä valtiokomitea mahdollisesti tekee
komitean toimintaan nähden.

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
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*5 #
Organiseeraa jät.

Edi Sulo luki Astorian S. S. Osaston alus
tuksen ,jonka ponsiehdotus on seuraava:

Että piirimme palveluksessa olevat puhujat 
ja luennoitsijat kiinnittävät enemmän huomiota 
Amerikan valtiolliseen elämään, tekemällä selvää 
Yhdysvaltain hallintokoneistosta ja käsitellen 
valtioiden ja kauntien hallinto- ja järjestystäpä?, 
selittää, kuinka näihin voidaan saada työläisten 
etujen mukaisia parannuksia. Ja että osastojen 
on entistä enemmän ruvettava kaikilla mahdolli
silla keinoilla kehittämään jäseniään maan hallin
to-olojen tuntemiseen ja koetettava saada valtiol
lista avustusta maan kielen oppimiseen, mikäli 
mahdolista, ja on osastoissa pidettävä komiteat, 
joka pitää huolen siitä, että jäsenet hankkivat 
itselleen kansalaisoikeudet ja niiden saamiseksi 
avustaa jäseniä tarpeen vaatimien seikkojen mu
kaisesti.

Astorian s. s. k. alustuskomitea.
I. O. Peurala oli sitä mieltä, että nyt vielä 

on mahdotonta vaatia agitatoreilta niin laajaa 
asiain tuntemusta, kuin alustuksessa vaaditaan.

Laine oli Peuralan kannalla. Toivoi, että 
piirin lehti ottaisi tarkan selvittelyn alaiseksi 
alustuksessa esitetyt mielipiteet.

A. Rissanen sanoi olevan kylliksi, kun ylei
seltä piirin puhujalta vaaditaan yleistä valtio- 
rakennetta koskeva tietomäärä.

Gröndahl esitti, kuinka tärkeää on, että pu-
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hujat tuntevat myös lainlaadintaa koskevat sei
kat.

Edi Sulo oli samaa mieltä kuin Gröndahl.
Hiibacka selvitti, kuinka puhujat yksin

omaan puhuvat uskonnosta ja sosialismista, anar
kismista ja sosialismista y. m. vähemmän tär
keistä kysymyksistä ja sivuuttavat selvittelyt 
valtiorakenteesta.

E. Hendrickson oli sitä mieltä, että tämän 
kokouksen on vaadittava agitatoreilta valtiora- 
kennetta ja lainlaadintaa koskevat tiedot.

Päätettiin jättää asia ponsivaliokunnalle. 
Ponsivaliokunta ehdotti seuraavaa pontta kysy
mykselle :

Organiseeraajat:
Koska on välttämätöntä, että tunnetaan se 

maa, jossa me elämme, on organiseeraajain toi
minnassa pyrittävä siihen, että organiseeraajat 
selvittävät Yhdysvaltain valtiollista rakennetta, 
eri hallinto-, tuomio- ja lainlaadintakoneistojen 
suhtautumista toinen toisiinsa. Valtiokomiteain 
tilapäisten puhujain on kyettävä, mikäli suin
kin vain on mahdollista,, selittämään sen valtion 
rakennetta, jossa puhuja toimii.

Lisäksi on yleisten organiseeraajain sekä ti
lapäisten puhujain selvitettävä kaikissa mahdol
lisissa tilaisuuksissa länsipiirin järjestymisen ja 
piirin lehden levittämisen välttämättömyyttä.

Ponsi hyväksyttiin sellaisenaan!
16 #

Organiseeraajista keskusteltaessa sukeutui
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esille kysymys toisen vakituisen puhujan asetta
misesta länsipiiriin.

Gust Kinnunen teki ehdotuksen toisen agi- 
tatorin asettamisesta länsipiiriin.

I. O. Peurala kannatti Kinnusen ehdotusta.
A. Rissanen vastusti toisen agitatorin aset

tamista niukkojen rahavarojen tähden.
I. O. Peurala luki Sammon S. S. osaston 

alustuksen toisen agitatorin suhteen. Ehdotuk
sen ponsikohdat kuuluvat:

i Eikö olisi mahdollista saada toinen vaki
tuinen puhuja tänne länsipiiriin, koska tämä 
piiri käsittää siksi laajan alan, että on yhden pu
hujan mahdoton tehdä järkiperäistä kasvatustyö
tä, jota tahdotaan sillä aikaan saada. 2) Ei ole 
enää yleisiin vaaleihin kovinkaan pitkää aikaa 
ja useissa paikoin täällä keskilännen valtioissa 
ovat suuret määrät kansalaisiamme, joilla on 
maan paperit, mutta he tiedottomina horjuvat 
sinne tänne, joten järkiperäinen agitationin te
keminen on perin tarpeellista.

Siis toivomme, että piirikokous ottaa tämän 
tuiki tarpeellisen asian mitä vakavimman har
kinnan alaiseksi, sillä voittomme riippuu siitä, 
miten saamme joukot järjestettyä edes tulevia 
taisteluita vastaan ottamaan ja taistelussa sei
somaan oman luokkansa puolesta.

Sampon s. s. osaston valitsema komitea.
(Osaston leima.)

Laine oli Rissasen kannalla.
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Vesa sanoi länsipiirin tarvitsevan toisen 
agitatorin.

Helske vastusti toista agitatoria.
M. Nyström samoin.

J. Malo oli sitä mieltä, että toisella puhu
jalla länsipiirissä on paljon vielä työtä.

Taipale sanoi länsipiirin raha-asioiden ei 
kannattavan toista puhujaa nykyisin.

Askeli yhtyi Rissaseen, koska puhujia on 
juuri tulossa lännelle idästä.

Kinnunen luopui ehdotuksestaan.

Mäki kannatti toista puhujaa.

Jätettiin ponsivaliokunnalle päätössuunnitel- 
man laatimista varten. Ponsivaliokunta ehdotti 
seuraavaa:

Organiseeraajain lisäämisehdotuksen tunnus
taa piirikokous periaatteessa tarpeelliseksi, mutta 
katsoen piirin raha-asiain nykyiseen tilaan, on 
se käytännössä mahdoton. Jotta agitationityötä 
tulisi kuitenkin mahdollisimman paljon harjoite
tuksi, koettakoot valtiokomiteat saada puhujia 
liikkeelle ja olkoot siinä suhteessa oikeutetut 
saamaan piirikomitealta varoja, jos niitä piirin 
rahastossa suinkin on. Varoja myöntäessään nou
dattakoon piirikomitea tasapuolisuutta ottaen 
huomioon myöskin sen, miten välttämätöntä tila
päinen agitationi missäkin on.

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
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17 #
Puoluelehdet, niiden levittäminen 

ja kirjeenvaihtajat.
J. Malo luki Astorian osaston alustuksen 

Toveri-lehden levittämisestä. Sen ponsiehdotuk
set kuuluvat:

Jokaisen länsipiiriin kuuluvan s. s. osasten 
on tästälähtien paremmin kuin tähän asti huoleh
dittava oman piirin äänenkannattajan levittämi
sestä. Ja keinoiksi ohdottaa kokous, että

jokainen s. s. osasto jakaa toimialueensa niin 
moneen agitationi- ja kirjallisuuden levittämis- 
piiriin kuin tarve vaatii, että jokaiselle piiriin 
kuuluvalle henkilölle agitationikomitean on mah
dollista kaupata lehteä.

Nämä komiteat huolehtivat lehden levittämi- 
sesestä. Näiden komiteain on tuotava raportit 
osaston kokouksiin ja näissä raporteissa selos- 
teltava mitä he ovat hommanneet ja mitä aikaan 
saaneet. Täten osastoilla olisi tilaisuus valvoa 
komitean toimia.

Esitämämme menettelyn luulemme jonkun- 
verran korjaavan asiata.

Astorian S. S. K. Alustuskomitea.
Askeli oli alustuksen kannalla.
Vesa samoin.
Laine moitti vuoristovaltioita siitä, että ne 

eivät anna tarpeellista kannatusta oman piirinsä 
lehdelle.

Kinnunen esitti Aberdeenin osaston ehdo
tuksen Toverin levittämisestä: että jokainen i\-
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laisi Toveria jäsenmääränsä ja suomalaisen asu
tuksen perusteella.

Helske arveli Aberdeenin osaston ehdotuk
sen oleva epäkäytännöllisen.

Hiibacka selvitteli vuoristovaltioiden oloja 
Toveri-lehden suhteen.

Palo kannatti Aberdeenin ehdotusta.
A. Rissanen oli sitä mieltä että moitteet, 

joita täällä on annettu vuoristovaltioille ovat 
oikein.

Askeli ehdotti, että Toverin levittämiseksi 
julistettaisiin suuri koko maata käsittävä tilaus- 
kilpailu ja palkintorahat hankittaisiin vapailla 
lahjoilla.

Nyström puolusti vuoristovaltioiden asem 
Toverilehteen nähden.

Ilelske ehdotti, 
osastot luovuttamaan 
hille.

että kokous velvoittai 
asiamiespalkkiot asiami-

Kinnunen perus+eli tarkemmin Aberdeenin 
osaston ehdotusta. Siinä ehdotettiin, että osa 
tojen olisi tilattava piirin lehteä jäsenluvun p 
rusteella.

Gröndahl toi esille niitä seikkoja, jotka 
ovat esteenä Toverin levenemiselle Montanan 
valtiossa: kuten lehden myöhään saapuminen; 
länteläiset ovat idästä muuttaneita ja seuraavat 
sen vuoksi tunnettujen paikkakuntien oloja idän 
lehdistä.

I. O. Peurala toi esille Hancockin edustaja
kokouksen päätöksen, että jokaisen osaston oi;
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ostettava ainakin i osake jokaiseen puolulehteen, 
joka käytäntöön pantuna voisi edistää Toverin 
taloudellista asemaa. Yhtyi Helskeeseen siit ä 
että asiamiespalkkiot olisi annettava asiamiehille 

Kalke yhtyi asiamiespalkkioiden susteen 
edellisiin ja kannatti myös tilauskilpailua.

Malo huomauttti, että ne huomautukset, jot
ka täällä on annettu vuoristovaltioille, sopivat 
myös Astorialle yhtä hyvin. Sanoi Astori n 
olevan myös hyvin vuorista Toveriin nähden. 

Asia jätettiin ponsivaliokunnalle.

TOINEN KOKOUSPÄIVÄ.

Puheenjohtajana toimi I. O. Peurala. 
Ponsivaliokunta esitti laatimansa ponnen 

puoluelehdistä, vaan se lähetettiin lisäyksiä var
ten sinne uudelleen.

Taipale ehdotti, että 1. piirin varoista myön
nettäisiin $50.00 tilauskilpailun avustamiseksi. 
Ehdotus sai yksimielisen kannatuksen ja pää~ök- 
seksi puoluelehtikysymyksestä hyväksyttiin > m - 
sivaliokunnan uusi näin kuuluva ponsi:

Katsoen siihen, että länsipiirissä välttämättä 
tarvitaan erikoinen puoluelehti, selittää piiriko- 
kous, että länsipiirin osastojen on asetettava To 
verin levittäminen etusijalle. Muita puoluelehtiä 
levitettäköön sikäli, kuin Toverin levittäminen 
siitä ei kärsi. Erittäin muistuttaa piirikckou? 
tässä suhteessa vuoristovaltioiden osastoja.

Jotta Toverin levittämistyössä onnistuttaisi 
mahdollisimman hvvin älkööt osastot r i i s t “
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asiamiehiltä sitä prosentia, minkä Toverin kus
tannusyhtiö Toverin levittämisestä kulloinkin 
myöntää. Osastojen on innostettava asiamiehiä 
lehden levittämiseen julistamalla kilpailuja pal- 
kintoineen. Toverin johtokunta järjestäköön 
yleisen koko maata käsittävän Toverin lev: ä- 
miskilpailun. Tämän yleiskilpailun toimeenpa
nemista varten luovuttaa piiri varoistaan $50.00 

Jotta voitaisiin saada Toveri tyydyttämään 
lukijoita, on osastojen valittava lehden kirjeen
vaihtajiksi sellaisia henkilöitä, jotka kykenevä; 
seuraamaan paikkakuntansa englanninkielistä 
lehdistöä, ja heidän sitten selostettava Toverisi 
paikkakuntansa yhteiskunnallista, kunnallista, 
valtiollista ja taloudellista elämää. Piirikokous 
muistuttaa erittäin itä- ia keskipiirin osastoja 
Hancockin edustajakokouksen päätöksestä, että 
jokaisen osaston on lunastettava vähintäin yksi 
osake jokaiseen puolulehteen.

18 #
Piirin asiain seuraaminen.

Taipale selvitti ,miten useat 1. piirin osastot 
lyövät laimin asioiden seuraamisen.

Gröndahl ehdotti, että tämä kokous vel
voittaisi osastot seuraamaan piirin asioita pii
rin lehdestä.

Askeli yhtyi Gröndahliin.
Hendrickson oli sitä mieltä, että piirin kir

jurille olisi maksettava niin paljon, että kan
nattaa lähettää piirin asiakirjat postin kautta 
osastoille.
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Kinnunen toi esille, kuinka asiain seuraa
minen voidaan järjestää osastoissa, joissa on joh
tokunta. Oli sitä mieltä, että valittakoon joh
tokunta kaikissa osastoissa ja sen huoleksi jätet
täköön asiain seuraaminen.

Vielä käytettiin useita puheenvuoroja, mut
ta koska niistä ei mitään erikoista enää ilmennyt,
niin hyväksyttiin asiasta seuraava ponsi:

Piirin edustajakokous velvoittaa jokaisen 
osaston antamaan joko kirjeenvaihtajalle tai 
pöytäkirjurille tehtäväksi seurata piirin asioita 
Toverilehdestä ja esittämään ne osaston koko
uksissa.

Piiri komi tea,
19 #

sen tehtäväin 
ja palkka.

arvostelu

I. O. Peurala toi esille niitä vaikeuksia, mitä 
piirikomitealla on ollut voitettavanaan.

M. Nyström sanoi piirikomitean toiminnan 
kaikisti ei olleen täysin johdonmukaista. Pii- 
rikomitea ei ole päätöksiänsä jälkisesti perustel
lut. Lausui toivomuksen, että tulevaisuudessa 
komitean olisi annettava tai lausuttava peruste
lut, mitkä ovat jonkun päätöksen aiheuttaneet. 
Sitä ei ole tehty esim. organiseeraajaa valitessa.

Taipale puolusteli piirikomitean toimia niis
sä kohdissa, joissa on väärin ymmärrystä syn
tynyt.

A. Rissanen lausui toivomuksensa piiriko- 
mitealle, että vastaisuudessa annettaisiin enem-



män huomiota tämän maan oloja tunteville orga- 
niseeraajan paikkaa hakeville puhujille.

Taipale selvitteli piirikomitean toimittamaa 
organiseeraajan valintaa. Sanoi valituksi tulleel
la olleen kaikista parhaat suositukset kaikista ha
kijoista.

Vesa hyväksyi komitean toiminnan.
Laine samoin.
Gröndahl luki kokoukselle laatimansa ponsi- 

ehdotuksen.
Kokous yleensä hyväksyy piirikomitean toi

minnan, mutta päättää, että komitean on täs{ä 
lähtien annettava päätöksistään lyhyt perustelu 
pöytäkirjan yhteydessä.

Ponsi hyväksyttiin.
Virkailijain ynnä p. k. jäsenten palkka.
M. Nyström oli sitä mieltä, että meidän ei

sovi ollenkaan vaatia palkatonta työtä piirin 
kirjurilta.

Helske hyväksyi $25.00 kuupalkan piirikir- 
jurille.

Rissanen samoin.
Hendrickson huomautti siitä epäjohdonmu

kaisuudesta, että vaaditaan ilmaista työtä ja 
ajanhukkausta puolueen palvelijoilta.

Helske oli sitä mieltä, että piirikomitean 
jäsenille olisi maksettava palkkaa.

Vesa yhtyi edelliseen.
Päätökseksi tuli, että:
a) Piiri kirjurille maksetaan $25.00 kuussa ja 

että p. komitean jäsenille maksetaan $3.00 päi-
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vältä siltä ajalta, minkä he menettävät työai
kaa ja $1.00 päivältä, milloin he eivät työaikaa 
menetä, sekä matkakulut.

b) Piirikokouksen edustajille maksetaan 
$2.50 päivältä matkapäiviltä ja kokousajasta sekä 
kyytikulut.

c) Piirin organiseeraajalle päätettiin yksi
mielisesti maksaa $3.75 päivältä, sekä myönnet
tiin neljä yhtämittaista lepopäivää kuukaudessa.

20 #
Ylimääräiset verotukset.

Edi Sulo luki Roslynin S. S. Osaston ehdo
tuksen, jossa kehoitettiin piirikomiteaa laitta
maan erityiset veromerkit kaikista ylimääräisistä 
verotuksista.

I. Hiibacka oli sitä mieltä, että osastot 
osastoina maksavat ylimääräiset verotukset.

Laine yhtyi Hiibackaan.
Kinnunen kannatti Roslynin ehdotusta.
Gröndahl oli samaa mieltä kuin Hiibacka.
Helske kannatti Roslynin ehdotusta.
Taipale oli sitä mieltä, että ylimääräisissä

verotuksissa olisi verotettava osastoja eikä jäse-
• •• ma.

Mäki oli jäsenkohtaisen verotuksen kannalla 
ylimääräisissä verotuksissa.

J. Malo ehdotti, että piirikomitea laittaa 
veromerkkejä ja lähettää ne osastoille. Kum
minkin olkoon osastoilla oikeus päättää, millä 
tavalla veromerkit lunastetaan.

Vielä käytettiin useita puheenvuoroja, joissa
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ilmeni mielipiteitä puolella ja toiselle. Lopulli
seksi päätökseksi tuli:

Että ylimääräisissä verotuksissa verotetaan 
suoraan osastoja, jotka sitte voivat itse päättää, 
millä tavalla veroitukseen tarvittavat varat ke-

• « »t • •  Mraavat.
Erityisten veromerkkien painattaminen hy

lättiin.
21 #

Yleiset piirin edustajakokoukset.
Rockiin,in, Cal., S. S. Osastolta oli tullut 

kirjelmä, jossa ehdotettiin:
Että piirin yleiset edustajakokoukset pidet

täisiin joka neljäs vuosi ja kokouksesta johtu
vien kulujen korvaamiseksi asetettaisiin ioc. jä- 
senkohtainen verotus vuosittain, joka tulisi osas
tojen suorittaa piirikomitealle elokuun ajalla.

Kirjeen johdosta ei syntynyt keskustelua.
Yksimielisesti päätettiin piirikokoukset pi

tää joka vuosi ennen piirissä ilmestyvän lehden 
kustannusyhtiön vuosikokousta. Piirikomitea 
määrää lähemmin kokouksen ajasta.

22 #
Valistustyö eli propaganda.

E. Hendrickson luki Wilkesonin osaston 
alustuksen sununtaikouluista. Ponsiehdotus sii
tä kuuluu:

Että länsipiiriin kuuluvat osastot velvoite
taan alkamaan sunnuntaikouluja jokaisella paik
kakunnalla, jossa on io lasta, jotka olisivat 
halukkaat kouluun tulemaan. Osastoihin kuulu-
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vat lasten vanhemmat velvoitettaisiin lähettä
mään lapsensa kouluun. Nämä koulut olkoot 
lapsille vapaat kaikista maksoista. Osastot 
hankkikoot tarvittavat varat, miten parhaaksi nä
kevät.

Näitten koulujen toimintaa tarkastakoon 
piirikomitea, samaa menettelytapaa käyttäen, mi
tä Hancockin edustajakokous on määrännyt 
toimeenpanevalle komitealle.

Piirikomitea vaatikoon toimeenpanevaa ko
miteaa Hancockin kokouksen päätöksen mukaan 
hankkimaan ajanmukaisen oppikirjan sunnuntai
kouluille.

J. Malo oli alustuksen kannalla sillä eh
dolla, että osastoja ei volvoiteta perustamaan 
sanottuja kouluja, vaan että lausuttaisiin toivo
mus niiden perustamiseen.

M. Nyström kannatti sunnuntai- ja kesäkou
lujen perustamista.

A. Kalke samoin, mutta vastusti mitää:: 
koulupakkoa.

Laine oli epäilevällä kannalla sunnuntai- 
kolun alkamiseen joka paikkakunnalle.

Askeli oli sunnuntaikouluja vastaan. Oli 
sitä mieltä, että olisi pidettävä kesäkouluja sillä 
ajalla, kilin ei ole valtion koulua. Nyt varsinkin, 
kun olisi opettajavoimia saatavana Työväen 
Opistolta.

Taipale kannatti sunnuntaikouluja ja oli 
myös sitä mieltä mieltä, että sosialistivanhem- 
pain olisi pakosta pantava lapsensa kouluun.
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Hendrickson samoin.
Rissanen oli sitä mieltä, että olisi hankit

tava kasvatusoppia sosialistisessa valossa käsit
televä oppikirja opettajia varten.

Nyström oli samaa mielipidettä kuin As- 
kelikin.

Laine samoin.
Kinnunen kannatti sunnuntaikouluja. Esitti 

sopivina oppikirjoina Teuvo Pakkalan lukukir
jaa ja Arvid Järnefeldtin lukukirjaa.

Lähetettiin ponsivaliokuntaan, joka ehdotti 
seuraavaa pontta:

Kesä -ja sunnuntaikoulut:
Piirikokous muistuttaa piirin osastoja Han- 

cockin edustajakokouksen päätöksestä, että osas
tojen on lapsia varten perustettava sunnuntai- 
tai kesäkouluja, ja jos mahdollista molempia. 
Piirikomitea muistuttakoon järjestömme toi
meenpanevaa komiteaa ja Työväen Opiston joh
tokuntaa, että ne täyttäisivät Hancockin edusta
jakokouksen heille jättämän tehtävän oppikirjain 
hankkimiseen nähden. Piirikomitea kääntyköön 
jonkun kykenevän henkilön puoleen pyynnöllä, 
että hän kirjoittaisi Amerikan oloihin soveltuvan 
sosialistisen hengen mukaisen kasvatusopin oppi
kirjan näiden koulujen opettajia ja lasten 
vanhempia varten.

Ponsi hyväksyttiin.
23 #

Luentokurssit.
Hiibacka oli sitä mieltä, että luentokurssit
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olisivat tarpeellisia toimeenpanna aika ajoittain.
Kalke vastusti suurempia luentokursseja. Oli 

sitä mieltä, että paikallisia kursseja pantakoon 
toimeen, missä hyväksi nähdään.

Kinnunen kannatti kurssien toimeenpanoa 
kasvatustyöhön ja toiminnan eheyteen nähden.

Päätettiin lähettää ponsivaliokuntaan ilman 
pitemmittä keskusteluitta. Ponsivaliokunta eh
dotti seuraavaa:

Luentokurssit.
Katsoen siihen, että pitempiaikaiset luen

not ovat välttämättömiä jäsenistömme tietoisuus- 
tason kohottamiseksi, päättää piirikokous, että 
näitä on toimeenpantava, mikäili mahdollista. 
Jotta ne tuottaisivat mahdollisimman suuren 
hyödyn, katsoo piirikokous niiden toimeenpanon 
parhaiten sopivan osastoille ja valtiokomiteoille.

Ponsi hyväksyttiin.
24 #

Naisten järjestäminen.

I. O. Peurala alusti kysymyksen Seattlen 
naisten puolesta.

A. Rissanen oli sitä mieltä, että meidän olisi 
enemmän tehtävä kasvatustyötä naisten keskuu
dessa. Naiset hiljolleen saavat äänioikeuden 
kaikkialla ja kasvattamattomina sosialistiseen 
tietoisuuteen, äänestävät meitä vastaan. Ehdotti 
perustettavaksi naiskomiteoja sekä naisosastoja, 
missä suinkin on mahdollista.

Edi Sulo sanoi, että parhaiten voidaan nai-
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siin vaikuttaa persoonallisella agitationilla. Oli 
myös naiskomiteain kannalla.

Vesa oli Rissasen kannalla.
Kinnunen oli sitä mieltä, että tämä kokous 

velvoittaisi osastot perustamaan naisosastoja.
I. O. Peurala selvitti löytämiään seikkoja, 

jotka ehkäisevät palvelusnaisten täsmällistä toi
mintaa osastoissa, kuten epämukava kokousaika 
osastoissa, emäntien mielivalta y. m.

Hiibacka oli E. Sulon kannalla naiskomiteain 
suhteen.

J. Malo vastusti mitään pakollista määrä
ystä naisosastojen ja -komitteain suhteen.

Jäi ponsivaliokunnalle. Ponsivaliokunta eh
dotti seuraavaa pontta:

Naisten järjestäminen.
Katsoen siihen, että naisten äänioikeus yhä 

enemmän ja enemmän voittaa alaa Yhdysvallois
sa, on välttämätöntä, että naisten puolueeseemme 
järjestämiseen on kaikella tarmolla ryhdyttävä. 
Siksi velvoittaa piirikokous jokaisen osaston pe
rustamaan naiskomitean ja siellä, missä nais- 
osastoista näyttää olevan hyötyä, sallittakoon 
niiden perustaminen osaston alaosastoiksi.

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
25 #

Maanviljelijäin järjestäminen.
H. Askeli alusti kysymystä. Selvitteli, mitä 

etuja olisi puolueelle maanviljelijäin järjestä
misestä. Äänikelpoisuus prosentti on monta ker
taa suurempi farmarien, kuin kaupunkityöläisten
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'keskuudessa. Samoin tietämättömyys on siellä 
suurimmin vallalla, joten sitä pitäisi poistaa.

Gröndahl todisti, kuinka tärkeää olisi maan
viljelijäin järjestäminen, sillä ne ovat enimmäk
seen äänikuntoista ja paikallaan pysyvää väestöä.

Kinnunen oli edellisten kannalla asian tär
keyteen nähden.

Rissanen toi esille sen kurjan aseman, missä 
maanviljelijät ovat. Ja myös, mitä etuja suom. 
sos. järjestölle olisi suomalaisten maanviljelijäin 
järjestämisestä. Siellä ovat parhaat tulolähteet 
porvarillisille lehdille ja siksi ne olisi vallattava.

Laine näki ainoaksi keinoksi, että valtioko- 
miteat laittaisivat puhujia sellaisille paikoille, 
joissa asustaa suomalaisia maanviljelijöitä.

Taipale oli sitä mieltä, että tulisi velvoittaa 
osastot ottamaan tämän asian tarkasti huomioon.

Vesa yhtyi edellisiin.
J. Malo toi esille niitä vaikeuksia, jotka 

ovat suurena esteenä sanotussa järjestämistyössä.
I. O. Peurala arveli halpahintaisten lentoleh

tisten ja agitationikirjallisuuden olevan koko 
hyvän aseen tässä valistustyössä.

Gröndahl ehdotti, että piirin lehti perustaisi 
erityisen farmariosaston ja että tietoja eli kirjoi
tuksia tähän osastoon käännettäisiin hallituksen 
bulletiineista.

Hendrickson oli sitä mieltä, että farmarien 
järjestäminen on vähemmän arvoista. Niiden 
edut ja palkkatyöläisten edut eivät ole saman 
suuntaiset.

3 2



E. Sulo ilmoitti, että Oregonin valtiokomite» 
on alkanut hommaamaan lentolehtistä farma
reille.

I. Hiibacka sanoi, että keskipiirissä jo on 
laitettu lentolehtinen maanviljelijöille. Otetta
koon siitä selvää, jos se soveltuu lännen oloihin, 
jaettakoon sitä maanviljelijäin keskuuteen.

Helske katsoi tarpeettomaksi mennä hake
maan agiteerattavia farmiseuduilta, koska niitä 
on vielä riittävästi kaupungeissakin.

i l  ‘ v

Jätettiin ponsivaliokum ii’e. Ponsi valiokun
ta ehdotti hyväksyttäväksi ■ raavaa pontta:

Maanviljeli jäin järjestäni me n

Kokous tunnustaa maanviljelijäin puoluee
seemme järjestämisen eri! täin tarpeelliseksi. 
Siksi on maanviljelyssemvihin suunnattava 
enemmän valistustyötä kuin tähän asti. Katsoen 
kuitenkin siihen, että piirikomitea ei voi tuntea 
koko laajan länsipiirin maanviljelysseutuja, ot
takoot valtiokomiteat ja osastot tämän työn 
erikoistehtäväkseen ja olkoot ne oikeutetut saa
maan siinä koko piiriltä aineellista avustusta, 
sikäli kuin varat myöten antavat. Herätysväli- 
neiksi hankittakoon maanviljelijäin asemaa kä
sitteleviä lentolehtisiä ja kirjoja ja piirin leh
dessä kiinnitettäköön huomiota entistä enemmän 
maanviljelijäin herätystyöhön. Sitä varten han
kittakoon piirin lehdelle mahdollisimman kyke
neviä avustajia.

Ponsi hyväksyttiin.
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26 #
A pu renkaat.

Luettiin Aberdeenin ja Hoquiamin s. s. osas
tojen alustus. Sen ponsiehdotus kuuluu:

Aberdeenin ja Hoquiamin s. s. osasto ehdot
taa länsipiirin edustajakokoukselle keskustelta
vaksi :

eikö olisi jo aika perustaa sairausapurenkaita 
sosialistipuolueen yhteyteen.

Ja että: sosialistipuolueen jäsenten olisi hy
lättävä porvarilliset salaseurat puolueemme pe

riaatteille sekä käytännölliselle toiminnalle 
vanhingollisina.

Wilkeson’in osaston alustus myös luettiin ja 
sen ponsiehdotus oli seuraava:

Ehdotamme länsipiirin edustajakokoukselle, 
että osastoja velvoitettakoon perustamaan sai
rastus- ja hautausapuyhdistyksiä, saman laatui
sia, mitä nyt jo on joidenkin osastojen yhtey
dessä Washingtonin valtiossa. Yhdistyksen 
kaikki toiminta olkoon julkista sekä henkilö, 
joka yhtyy näihin, olkoon sos. puolueen jäsen.

Wilkesonin s. s. osaston alustuskomitea.
Nämä alustukset olivat apurenkaitten kan

nalla. Edelleen luettiin seuraavat osastojen pon
net ja lausunnot, jotka vastustivat sanottua yri
tystä.

Hautausapurenkaiden perustamista vastus
tamme . Emme katso niitä tarkoitustaan vastaa
viksi.
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Stockettin s. s. osasto.
Vastustamme loukkaus-, sairastus- ia hauta-

'  «f

usapukassojen perustamista osastojen yhteyteen, 
sillä perusteella, että niistä ei voi olla vastaavaa 
hyötyä koko köyhälistöluokalle eikä sos. puo
lueen kaikille jäsenille. Emme tahdo jakaa jäse
nistöämme kahteen leiriin, niihin, jotka voivat 
jäsenmaksunsa maksaa näihin kassoihin ja niit
tää etuja, sekä toiseen leiriin ne, jotka eivät voi 
suorittaa jäsenmaksujaan. Olemme sitä mieltä, 
että nämä kassat perustuvat kapitalistiseen sääs
täväisyyteen ja sillä emme voi voittaa etuisuuk
sia omistavalta luokalta. Kaikki niihin keräänty- 
vät varat täytyy koota jo ennestään lujalla ole
van suolivyön puristamisella.

Butten s. s. osaston puolesta
Otto Karvinen.

Ehdotamme, että sairastus- ja hautausapukas- 
sojen perustaminen jätettäisiin toistaiseksi. 

Rocklin’in s. s. osaston alustuskomitea.

Portlandin osasto vastustaa renkaan perusta
mista, pitäen sitä porvarillisena apukeinona. Sen 
sijaan pyrittäköön kunnallisiin avustusvälinei- 
siin käsiksi. Mutta osasto ehdottaa yksityisiä 
osastoja perustamaan keskuuteensa sairausapu- 
kassan, että alinomaa kiertelevät keräyslistat o- 
sastojen välillä vähenisivät. Siis esityksenäm- 
me on:

Että kokous kehoittaa jokaista s. s. osastoa 
perustamaan keskuuteensa sairastus-apukassan,
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josta jokainen osaston jäsen on tarpeen vaatiessa 
oikeutettu saamaan apua. Varat sanottuun kas
saan koottakoon etupäässä iltamien, myyjäisten, 
y. m. avulla, mutta ei suoranaisella veroituksella.

Osasto aina kokouksessaan päättäköön kun
kin esiintulleen avunpyynnön laadusta ja suuruu
desta. Myös valittakoon osastoissa sairastusapu- 
komitea, joka valvoo sairaan etua.

Portlandin s. s. osasto.
Päätettiin jakaa kysymys kahteen osaan, ni

mittäin :
a) Sairastus- ja hautausapurenkaat.
b) Suhtautumisemme salaseuroihin y. m. por

varillisiin yhdistyksiin.
Ensiksi alettiin keskustelemaan apurenkaista.
Kinnunen laajasti selosti renkaitten käytän

nöllisyyttä. Oli sitä mieltä, että kokous velvot- 
taisi osastot perustamaan sanottuja renkaita, jos 
suinkin mahdollista.

M. Nyström samoin oli rengasten kannalla. 
Selosti niiden toimintaa Wyomingin valtiossa.

Rissanen sanoi ei olevansa periaatteellisesti 
vastaan apurenkaita. Mutta arveli käytännössä 
olevan monta estettä sanotulle yritykselle. Vas
tusti Kinnusen pontta.

I. O. Peurala sanoi Seattlen s. s. osaston e- 
västyksen olevan, että ne perustakoot, jotka ha
luavat, mutta älköön pantako sitä pakolliseksi.

H. Askeli vastusti koko hommaa sekä peri
aatteellisesti että käytännössä. Periaatteellisesti 
:sanoi sen johtavan jonkinlaiseen karsinajärjes-
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te lm ään  ja  ta lo u d e ll is e s t i  h o m m a  v a a ti i  l i ik e n e -

roa.
J. Malo oli apurengasten kannalla.
I. Hiibacka vakuutti rengasten menestyvän 

muuallakin yhtä hyvin kuin ne menestyvät Wyo- 
mingissa. Muuten oli sitä mieltä, että tästä asi
asta on tarpeetonta keskustella. Jätettäköön jo
kaiselle osastolle oikeus perustaa niitä, jos ha
luaa.

Laine yhtyi edelliseen.
Wesa samoin.
Helske puolusteli renkaita.
Henrickson myös kannatti apurenkaita. Eh

dotti ponsivaliokuntaan jätettäväksi.
Jätettiin ponsivaliokunnalle.
Ponsivaliokunta ehdotti seuraavaa pontta:
Apurenkaat: Kokous myöntää, että apuren- 

kaiden perustaminen puolueemme jäsenistön kes
kuuteen ei ole ristiriidassa enempää puolueen pe
riaatteiden kuin käytännönkään kanssa. Mutta 
katsoen siihen, että niiden toiminnan menesty
minen vaatii, että on olemassa päteviä tilastoja 
sairaus-, loukkaatumis- ja kuolevaisuussuhteis- 
ta eri ammateissa ja paikoissa, ei renkaiden toi
mintaa ole ulotettava kovin laajalle, vaan ensin 
toimittava pienemmissä ryhmissä ja vasta sitten, 
jos nähdään toiminta onnistuvan, ulotettava ne 
laajemmalle alalle. Missään tapauksessa älköön 
renkaiden toimintaa yhdistettäkö sosialistiosas- 
tojen toimintaan.

Ponsi hyväksyttiin.
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Svhtautumisemme salaseuroihin.
I. Hiibacka luki kokoukselle ponsiehdotuk • 

sensa, jossa oltiin sitä mieltä, että kuuluminen 
sanottuihin seuroihin ei ole rikos sos. puolueen 
jäsenille. On tehtävä herätystyötä sielläkin.

Rissanen oli sitä mieltä, että paikalliset olot 
ovat suurena tekijänä tässä kysymyksessä. Joil
lain paikkakunnilla voi kuuluminen sanottuihin 
seuroihin olla mahdollista ja on taas paikkoja ja 
seuroja, joissa ei agiteeraustyö menesty.

Gröndahl oli edellisen kannalla. Toi esi
merkin, miten Port Arthurissa, Canadassa on on
nistuttu saamaan pieniä voittoja siksi, kun on 
kuuluttu näihin yhdistyksiin.

Ed. Sulo vastusti jyrkkiä määrittelyjä tässä 
kysymyksessä kummallekaan puolelle.

Helske samoin.
Kinnunen oli sitä mieltä, että sosialisteille 

ei ole soveliaasta kuulua senlaisiin salaseuroihin, 
joissa tarvitsee tehdä omille periaatteilleen vas
tainen lupaus.

J. Malo oli sillä kannalla, että sanottuihin 
seuroihin tulisi kuulua agitationitarkoituksessa.

K. Taipale oli vastustavalla kannalla. Sanoi, 
että Seattlessa on kokeiltu raittiusseuralla, mutta 
-ei ole saavutettu toivottua tulosta.

Gröndahl ehdotti seuraavaa pontta:
Edustajakokous selittää, että puoluejäsenten 

•olisi pysyttävä erillään kaikista porvarillisista 
-salaseuroista ja muista yhdistyksistä.

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
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27 #
Palovakuutus.

Ehdotettiin, että sivuutetaan koko kysymys.
Rissanen vastusti ehdotusta. Selvitti vakuu

tusyhtiön tarpeellisuutta monipuolisesti. Ehdot
ti asiaa jätettäväksi piirikomitealle lähempiä sel
vittelyjä varten.

Gröndahl oli sitä mieltä, että jätettäisiin asia 
s. s. järjestön toimeenpanevalle komitealle. Toi 
esille palovakuutusyhtiöitä koskevia lakipykäliä 
Montanan valtiossa. Niistä ilmeni, että siellä on 
miltei mahdotonta vasta-alkavan vakuutusyhtiön 
toimia.

Laine yhtyi Gröndahliin.
Kinnunen vastusti toimeenpanevalle komi

tealle asian jättämistä. Kannatti piirikomitealle 
jätettäväksi.

Henrikson oli sitä mieltä, että on aivan mah
dotonta meikäläisissä oloissa sanottuja yhtiöitä 
perustaa.

Päätettiin jättää piirikomitealle.
28 #

Työväen Opiston kannatus.
E. Sulo luki Astorian osaston alustuksen, 

jonka ponsiehdotus kutu —
Että kumotaan yleisäänestyksellä hyväksytty 

päätös, jonka mukaan jokaista länsipiiriin kuu
luvaa s. s. o. jäsentä verotetaan 25c. vuos. nel
jännekseltä T. O. avustamiseksi. Mutta että edel
leen tulemme kannattamaan T. O., niin pääte
tään, että: Jokaisen 1. p. kuuluvan s. s. o. on pan-
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tava yhdet tai useammat iltamat toimeen jokai
sen kuuden kuun kuluessa sanotun opiston hy
väksi. Iltamat tulee varustaa niin, että niistä 
tulot ovat keskinkertaiset paikkakunnan iltamista
saatuihin rahallisiin tuloihin nähden.

Astorian s. s. k. alustuskomitea.
Vesa ilmoitti Portlandin osaston ehdotta

neen seuraavaa:
Että hyväksytty 25c. jäsenkohtainen vero 

koottaisiin puolivuosittain eikä vuosineljännek- 
sittäin.

Laine yhtyi Vesaan.
Sulo sanoi nykyisen verotuksen olevan sangen 

epäkäytännöllisen. Oli sitä mieltä, että opistoa 
olisi autettava vapailla avustuksilla.

Pauni yhtyi Portlandin ehdotukseen.
Kinnunen samoin.

Rissanen sanoi länsipiirin olevan lapsipuo
len asemassa opistoon nähden. Oli Portlandin 
ehdotuksen puolella.

Koska mitään yksimielisyyttä ei asiasta tul
lut, päätettiin äänestyksellä ratkaista hyväksy
täänkö Portlandin s. s. osaston ehdotus tai ei. 
n  äänellä 5 vastaan ehdotus tuli hyväksytyksi.

KOLMAS KOKOUSPÄIVÄ.

Puheenjohtajana toimi K. Taipale.
29 #

Suhtautumisemme taloudellisiin järjestöihin.
Luettiin Wilkesonin osaston alustus, jossa 

vaadittiin enemmän huomiota länsipiirissä talou-
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delliselle järjestäytymiselle. Erinomattain pan
tiin suurta painoa metsä- ja sahamyllytyöläis- 
ten unioon järjestämiselle.

Gröndahl ehdotti, että sivuutettaisiin koko 
kysymys pois työjärjestyksestä, koska siitä on 
niin paljon väitelty monta vuotta puoleen ja 
toiseen ilman mitään tulosta.

Kinnunen ehdotti, että tämä kokous hyväk
syisi kansalliskonventsionin päätöksen tästä ky
symyksestä.

Askeli yhtyi Gröndahliin.

Hendrickson moitti piirin lehteä siitä, että 
se on antanut sangan vähän taloudelliselle jär
jestymiselle tilaa. Toivoi, että tasapuolisesti 
tulisi ajaa sekä poiitillista että taloudellista jär
jestäytymistä koskevat asiat.

Rissanen sanoi, että unionistisen agitationin 
ollakseen tehokas, täytyy käsitellä epäkohtia 
kullakin ammattialalla erikseen. Toimittajat eivät 
voi tuntea kutakin alaa erikseen ja mahdotonta on 
sitä vaatiakkaan politisen lehden toimittajilta. 
Siispä on Toverissa rajoituttu vain yleisiin seik
koihin tässä asiassa, kehotettu yleensä järjesty
mään. Jos Toverissa unionistiseen agitationiin 
nähden parannusta kaivataan, niin on kullakin 
alalla työskentelevien työläisten itsensä tartutta
va kynään.

Hyväksyttiin Kinnusen tekemä ehdotus, 
että:

kokous hyväksyy kansalliskonxentionin ja
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»Hancockin edustajakokouksen päätökset tästä 
asiasta.

Samassa heräsi myös kysymys mylly- ja met- 
sätyöläisten järjestämisestä.

Hiibacka sanoi tämän kuuluvan unioille ei
kä politiselle sos.-puolueelle.

Hendrickson selvitteli metsätyöläisten jär
jestymisen tärkeyttä. Oli sitä mieltä, että on 
annettava enemmän painoa tälle kysymykselle 
täst’edes, kuin tähän asti.

Malo oli sitä mieltä, että me koettaisimme 
vaikuttaa suuriin taloudellisiin järjestöihin, että 
ne ottaisivat tämän asian huolekseen. Epäili, 
voidaanko sittenkään mainittuja työläisiä jär
jestää unioihin. Sanoi Astoriassa olevan joka 
aamu myllyn edustalla työhön pyrkijöitä enem
män, kuin koko myllyssä on työläisiä. Sellaiset 
olot tekevät unioihin järjestymisen miltei mah
dottomaksi.

Rissanen oli sitä mieltä, että naita työläisiä 
ei voida niinkään helposti järjestää kuin luul
laan. Esimerkkinä kertoi Montanan metsätyö
läisten lakon takavuosina. Lausui toivomuksen
sa, että jos puolueen puhujat joutuvat kosketuk
siin näiden työläisten kanssa, olisi puhuttava 
heille taloudellisesta järjestäytymisestä etupääs
sä.

Helske oli samaa mieltä kuin Malokin.
Jätettiin ponsivaliokunnalle, joka asiaa har

kittuaan ehdotti seuraavaa pontta:
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Mylly- ja metsätyöläisten järjestäminen.
Katsoen siihen, että suomalaisia työskentelee 
suuria joukkoja edellä mainituilla työaloilla, ja 
että nämä työläiset ovat suureksi osaksi hyvin 
alhaisella valistustasolla, kehottaa kokous tällai
sia työpaikkoja likellä olevia osastoja ja valtio- 
komiteoja työskentelemään siihen suuntaan, että 
näiden keskuudessa tehdään sosialistista ja unio
nisesta valistustyötä.

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
30 #•

Työttömyyskysymys.
Luettiin Stockettin s. s. osaston alustus ky

symyksestä. Ponsikohdat alustuksessa kuuluvat: 
Me länsipiirin s. s. osastojen edstajat olem

me keskustelleet yleisestä työttömyyskysymyk
sestä ja siinä päässeet yksimielisiin tuloksiin,
että sosialistipuolue on ainoa poliittinen puolue, 
joka kykenee tyydyttävästi ratkaisemaan yleisen 
työttömyyskysymyksen työväenluokan myötä
tuntoisen avustuksen kautta, joten olkoon pää
tetty, että

Länsipiirin s. s. osastojen edustajakokous 
valitsee seisovaan komiteaan 5 jäsentä, joiden 
tehtäväksi annetaan pitää tätä kysymystä vireil
lä sekä pohtia sitä sekä alistaa se keskustelun 
alaiseksi yli Amerikan sosialistipuolueelle sen 
toimeenpanevan komitean kokoukseen, jotka 
sitten vedotkoot yli Amerikan kaikkiin osastoi
hin ja unioihin pyytäen heiltä myötätuntoa 
asialle.
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Sekä edelleenkin olkoon päätetty että tästä 
päätöksestä annetaan tieto sosialistipuoluetta 
edustavalle kongressimiehelle Victor L. Berger’- 
ille ja että me joukkoina seisomme sen vaatimuk
sen takana sillä toivomuksella, että Yhdysvaltain 
kongressin on pakko tarttua asiaan kiinni sem
moisilla toimenpiteillä, joista on tuloksia.

Toimeksi saanut O. A.
Askeli esitti Pearsonin osaston lisäyksen 

mainittuun alustukseen ja se kuului:
Että urakoitsijat poistettaisiin kaupunkien, 

kauntien ja valtioiden töistä ja että nämä työt 
teetettäisiin union palkalla ja ajalla.

Rissanen ehdotti, että kysymys jätettäisiin 
pöydälle siksi, kun tulevat evästykset tulevalle 
puoluekonventionille. Ehdotus hyväksyttiin.

3* #•
Sähkökuvat.

Tämä kysymys jätettiin ponsivaliokunnalle 
ilman pitempää keskustelua. Valiokunta ehdotti 
ponneksi seuraavaa:

Sshkökuvat: Koska nykyisin liikkuvien ku
vien avulla harjoitetaan porvarillista työväenliik
keen vastaista agitationityötä ja suuret määrät 
osastojen jäseniäkin niitä katsomassa käymällä 
kannattaa niitä, niin kehottaa piirikokous osas
tojen jäseniä työskentelemään siihen suuntaan, 
mikäli mahdollista, että porvarillinen agitationi, 
varsinkin työtaistelujen häväiseminen, lakkaa, 
jollei muuten, niin siten, että tällaisia roska-
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kuvia esittäviä liikkeitä ei kannateta yleisön puo-

Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.
32 #•

Käytettiin useita puheenvuoroja, mutta kos
la  niissä kaikissa ilmeni vastakkaisia mielipi
teitä nykyisin vallitsevalle haalinrakennuskuu- 
uaeelle, niin päätettiin asia jättää sääntökomite- 
aHe sillä evästyksellä, että se laatisi länsipiirin 
sääntöihin pykälän, joka rajoittaisi sanottua 
kuumetta.

33 #•
P. k. jäsen E. Salmen eroitus.

A. Rissanen luki Stockettista, Mont., tulleita 
Salmen kirjoittaman kirjeen y. m. kirjeitä, jois
ta ilmeni, että E. Salmi hautoo salaisia tuumia 
mielessään piirin lehteä kohtaan hommaten uut
ta lehteä.

Gröndahl oli sillä kannalla että E. Salmi on 
eroitettava pois piirikomiteasta.

Helske yhtyi Gröndahliin.
Nyström samoin.
Askeli myös oli erottamisen kannalla. Mut

ta ehdotti, että annettaisiin hänen puolustautua 
Ja anettaisiin hänen puolustautumiselleen asian 
mukainen huomio.

Laine oli erottamisen kannalla.
Hendrickson sanoi, että tämä kokous ei ole 

täysivaltainen Salmea erottamaan, sillä hän on 
koko länsipiirin yleisänestyksellä toimeensa va
littu.
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Pauni yhtyi Askeliin.
Vesa vaati erotettavaksi.
Taipale toi esille niitä vaikeuksia, mitä E. 

Salmi on piirikomitealle saattanut lähettämällä 
länsipiiriä koskevat asiat keskipiirin lehteen.

Palo kannatti erottamista.
Rissanen vaati, että piirikokouksen on ryh

dyttävä varmoihin toimenpiteisiin sanotun ha- 
joitussankarin kanssa.

Sulo vaati jyrkästi erottamista.
Nyström samoin.
Askeli myös vaati heti pois erottamista. 

Luopui ennen tekemästään ehdotuksesta.
Hiibacka vaati erotettavaksi.
Hendrickson vaati tutkijakomiteaa.
Koska yleensä kaikista puheenvuoroista il

meni sama ajatus, että E. Salmen työ piirikomi- 
teassa ei tule olemaan rakentavaa, niin päätettiin 
hän erottaa ilman muita mutkia.

34 #•
Ehdotukset seuraavalle puoluekonventionille

Työttömyyskysymys jätettiin piirikomitealle 
lähempää valmistelua varten. Samoin muiden 
ehkä konventionissa esille tulevain asiain suun
nittelu jäi piirikomitean huostaan. Piirikomitea 
pitäköön asiaa vireillä ja hyvissä ajoin ennen 
seuraavaa länsipiirin kokousta kehoittakoon osas
toja lähettämään sille kansalliskonventionille ai- 
jotut alustukset.
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35 # •
Vieraskielisten järjestäminen.

Luettiin Roslynin S. S. Osaston alustus 
vieraskielisten järjestämisestä. Sen ponsiehdo
tus kuuluu:

Kokous velvoittaa piirikomitean tekemään 
Washingtonin kansallistoimeenpanevalle komite
alle vaatimuksen lisää organiseeraajien asetta
misesta Washingtonin hiili- sekä maanviljelys- 
alueille etupäässä englannin, italian ja tsekin

Sekä esitämme, että s. s. osastot muunkie
listen osastojen kanssa paikkakunilla, missä sel
laisia on ja jotka suostuvat yhteistoimintaan, 
perustavat yhteisen agitationiklupin, jonka tar- 
Icoituksena on kartuttaa rahastoa puhujien sekä 
agitationikirjallisuuden hankkimiseksi.

A. Rissanen ehdotti, että piirikokous vel
voittaisi osastoja jakamaan vaikuttavia agitatia- 
uilehtisiä vieraskielisten kesken.

Nyström oli sitä mieltä, että pääpaino on 
meidän pantava oman kansamme herättämiseksi. 
Kannelkoot vieraskieliset meidän siipiemme hy- 
rinää ja seuratkoot mukana.

Kinnunen yhtyi Rissaseen.
Laine oli sillä kannalla, että meidän on mah

dotonta raskauttaa osastoja suurilla velvollisuuk
silla.

Ponsivaliokunnalle jätettiin päätöksen laati
minen. Se ehdotti seuraavaa:

Herätystyö vieraskielisten keskuudessa: Ko-
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kous velvottaa osastoja niillä paikkakunnilla, 
joissa on vieraskielisiä osastoja, yhtymään näi
den kanssa puolueen sääntöjen mukaiseen toi
mintaan, kuten ottamalla osaa kaupunki-, kaunti-, 
valtio- ja agitationikomiteoihin. Niillä paikoilla, 
missä ei vieraskielisiä osastoja ole, herättäkööt 
suomalaiset osastot paikkakuntansa tätä väestöä 
kaikin mahdollisin keinoin, mutta suosittelee ko
kous erittäinkin tässä suhteessa halpahintaisten 
lentolehtisten jakamista.

Ponsi hyväksyttiin ilman muutoksia.

36 #.
Sosialisti puolueiden yhtyminen.

Lausuttiin joitakin toivomuksia siihen suun
taan, että Socialist Party ja Socialist Labor 
Party voitaisiin yhdistää. Jätettiin ponnen laati
minen ponsivaliokunnalle, joka asiaa harkittuaan 
ehdotti seuraavan ponnen:

Sosialistipuolueiden y h t y m i n e n Katsoen 
siihen, että Socialist Party ja Socialist Labor 
Party ainoastaan pienenpuoleisissa kysymyk
sissä eroavat toisistaan ja vedoten Amsterdamin, 
Stuttgartin ja Kööpenhaminan kansainvälisten 
sosialistikongressien päätöksiin, velvoittaa län
nen valtioiden suomalaisten sosialistien edustaja
kokous edustaen yli 2,000 sosialistipuolueen mak
savaa jäsentä puolueemme toimeenpanevan komi
tean ryhtymään toimenpiteisiin, että mainitut 
kaksi sosialistipuoluetta saadaan yhdistetyiksi. 

Tämän päätöksen tiedoksi anto asianomai-
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sei le komitealle jätetään piirikomitean tehtä
väksi.

Ponsi hyväksyttiin.
37 # •

V aah piirijako.
Vaalipiirijaosta keskusteltiin ja päätettiin, 

että edustajavaaleissa piirikomitea noudattakoon 
S S. Järjestön sääntöjä.

38 # .
Parlamentaaristen tapojen ohjesääntö-

kirjan suomentaminen.
E. Hendrickson ehdotti, että kokous lau- 

i ; i toivomuksensa sen suhteen, että saataisiin 
t amenttaariset säännöt suomenkielelle paine-

Ehdotus sai yksimielisen kannatuksen ja lau- 
s iin toivomus, että Toverin kustannusyhtiön 
johtokunta ottaa tämän huolekseen ja ryhtyy jul
kaisemaan sanotut säännöt.

39 # •
Otettiin illallislomaa kello 4:30 ja päätettiin 

kokoontua illalla kello 6:30 jatkamaan koko
usta...

40 # .
Alettiin kokous klo 6:30 . Puheenjohtajana 

toimi..K. Taipale.
41 #•

Ehdotettiin täytettäväksi kaksi nyt avonaista 
piirikomitean jäsenen paikkaa, koska komitea ei 
voi toimia, kun sillä ei ole täysiä jäseniä. 
Päätökseksi tuli, että hyväksytään piirikomitean
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jäseniksi A. Sarin ja Tili Korhonen Seattlestm. 
Piirin kirjurin ilmoituksen mukaan molemmat 
heistä ovat saaneet huomattavan kannatuksen 
osastoilta ollessaan ehdokkaina avoinna olevaan 
piirik. jäenen paikkaan.

42 •
Päätettiin, että piirikirjuri heti lähettää 

osastoille lasku iirikokousverosta.
43 # •

Esitettiin St kettin osaston alustus uutis
toimiston perustamisesta piiritoimiston yhtey
teen. Ehdotus hylättiin, koska jo oli tehty 
päätös kirjeenvaihtajien suhteen.

44
Keskusteltiin Loweirin S. S. Osaston me

nettelystä viime vaalien aikana. Piirikomite* 
velvoitettiin ottamaan asiasta selvää.

45- # •
Luettiin sääntökomitean laatimat sääntöeh

dotukset länsipiirille ja hyväksyttiin ne. lie 
ovat julaistut lopussa.

46 #•
Päätettiin, että ainoastaan ponnet kaikista 

alustuksista painetaan pöytäkirjaan.
47 # •

Pöytäkirjan puhtaaksi kirjoittaminen jätet
tiin H. Askelin toimeksi ja korvaukseksi päätet
tiin maksaa hänelle $3.00 päivältä.

48 #•
Päätettiin, että pöytäkirja painatetaan Iot-
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jaa muotoon ja otetaan siitä 1,500 kpl. painos. 
Menot suoritetaan piirin kassasta.

49 #•
Päätettiin että pöytäkirjassa olevat päätök

set astuvat voimaan ‘ 30 päivän kuluttua siitä
päivästä, kun tämä pöytäkirja julaistaan, jollei 
sea ajan kuluessa muutoksia päätöksiin tehdä.

50 # .
Kokouksessa käytettiin 634 puuheenvuoroa. 
Kokous lopetettiin klo 7:45 illalla.

Kokouksen puolesta 
I. O. Peurala Kasper Taipale

Puheenjohtajat.
H. F. Askeli K. E. Gröndahl

Olemme tarkastaneet pöytäkirjan, ja vaikka 
ae tekemistämme korjauksista huolimatta jää 
osittain vajavaiseksi, hyväksymme sen.

Aku Rissanen Edi Sulo.
Pöytäkirjan tarkastajat.



l ä n s i p i i r i n  s ä ä n t ö e h d o t u s .

Piirikomitean valitseminen.
i d±

i i

a) Länsipiiri on kokonaisuudessaan yksi 
agitatsionialue.

Piirin agitationia johtaa sitä varten valittu 
piirikomitea, jonka toimintapaikka sijaitsee yleis- 
äänestyksen määräämällä paikkakunnalla.

b) Piirikomitean jäsenet valitaan piirin yleis- 
äänestyksellä siltä paikkakunnalta ja mahdollises
ti sen paikkakunnan ympäristöltä, johon komi
tean toimintapaikka on yleisäänestyksellä mää
rätty. Piirikomitea valitsee keskuudessaan tar
peelliset virkailijansa.

c) Jokaisen vuoden elokuulla tehkööt osas
tot ehdotuksia seuraavan vuoden piirikomitean 
paikaksi piirisihteerin alotteesta. Syyskuun ajal
la määrätään piirikomitean paikka yleisäänestyk
sellä. Lokakuun ajalla asetetaan jäsenehdokkaat. 
Jokainen sosialistiosasto on oikeutettu asetta
maan seitsemän ehdokasta, siis yhtä paljon kuin 
piirikomiteaan valitaan jäseniä. Marraskuun 15 
päivään saakka on ehlokkailla aikaa hyväksyä 
ehdokkuus tai siitä kieltäytyä. Sen jälkeen toi
mitetaan äänestys. Vuoden alusta alkaa valitun 
piirikomitean toiminta-aika.
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Piirikomitean tehtävät.
2  #

a) Piirikomitea johtaa länsipiirin agitationi- 
fyötä piirin valtiokomiteain ja s. osastojen agi- 
tationikomiteain avustamana; määrää vakinaisten 
«rganiseeraajain sekä tilapäisten puhujain puhe- 
aineiden laadun itse kunkin paikkakunnan tar
peen mukaan ja pitää silmällä, että piirin toimin
ta on yhtenäinen ja täydellisesti sosialidemokra- 
tinen; välittää S. S. järjestön toimeenpanevan ko
mitean kautta kaikki S. S. järjestöä koskevat
asiat.

b) Piirikomitea valitsee piirin vakinaiset se
kä tilapäiset organiseeraajat ja puhujat ja maksaa 
heidän palkkansa. Organiseeraajia ja puhujia 
valitessaan on piirikomitean tutkittava valitta
van. kyvyt ja osastojen suositukset niistä. Piiri- 
komitea on vastuunalainen organiseeraajain ja 
puhujain toiminnasta. Sen tulee valvoa, että 
jokainen piiriin kuuluva valtio valitsee valtio- 
komitean, jonka tehtäviin kuuluu pitää huolta 
että jokainen s. osasto valtiossa valitsee agitatio-
srikomitean ja valvoa näiden tehtäviä.

c) Piirikomitea ei voi säätää ylimääräisiä 
veroja, vaan on niistä päättäminen jätettävä pii
rin yleisäänestykselle.

Organiseeraa jät.
3 #

Länsipiirissä on pidettävä liikkeellä vähin
tään yksi vakinainen organiseeraa ja ja pidettävä 
päämääränä, että toimeen asetetaan niin monta
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organiseeraajaa kuin tarve vaatii ja piirin varat 
myöntävät.

Palkat.
4 # •

a) Piirisihteerin palkka on $25 kuukaudelta.
b) Piirikomitean jäsenten palkka on $3.00 

päivältä siltä ajalta, kun menettävät varsinaista 
työaikaansa. Muussa tapauksessa $1.00 päivältä 
ja kyytikustannukset, kun saapuu toisilta paik
kakunnilta.

c) Edustajien palkka piirikokoukseen ja 
matkoilta sinne ja takaisin on $2.50 päivältä ja 
kyytikustannukset.

d) Piirin organise«raajan palkka on $3.75 päi
vältä. Jokaisena kuukautena voi organiseeraaja 
ottaa neljä vapaapäivää nauttien täyttä palkkaa 
siltä ajalta.

Piirikokoukset.
5 #  '

Länsipiirin edustajakokoukset pidetään joka 
vuosi Toveri-lehden kustannusyhtiön vuosikoko
uksen edellä. Kokouksen järjestäminen ja lä
hempi ajan määräys on piirikomitean tehtävä.

Verotukset.
6 #

Länsipiirissä kannetaan osastoilta 25c. jäsen- 
kohtainen verotus jokaisen vuoden lokakuulla 
seuraavan edustajakokouksen kulunkien korvaa
miseksi.

54



Haalien rakentamiset.
7  #

Yhdelläkään piirin osastolla ei ole oikeutta 
lähettää minkäänlaisia raha-avustuspyyntöjä toi
sille paikkakunnille haalin rakentamista varten il
man piirikomitean suostumusta.

Varojen hoito.
8  #

Piirikomitean tilit tarkastavat sen paikka
kunnan s. s. osaston, jossa piirikomitea sijaitsee, 
valitsemat tilintarkastajat.

Piirikomitea on kokonaisuudessaan vastuun
alainen sen hallussa olevista varoista ja vaati
koon rahastonhoitajaltaan riittävän takauksen.

Sääntöjen muutokset.
9 #

Näitä sääntöjä voidaan muuttaa samassa jär
jestyksessä kuin S. S. järjestön sääntöjäkin.

Nämä säännöt astuvat voimaan heti, kun län- 
sipiirin yleisäänestys on ne hyväksynyt.


